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Protokół Nr XXXII/2020 

z  XXXII  sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

02 grudnia  2020r. od godz. 16.00  do 20.00 w trybie hybrydowym. 

w Sali nr 6 Ratusza Miejskiego, przy Pl. M.J. Piłsudskiego 1  

Ustawowy skład Rady 21 radnych , obecnych 15 radnych stacjonarnie, 6 radnych obradowało zdalnie. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

-    Burmistrz Miasta –  Ryszard Niedziółka  

-    Z-ca Burmistrza  –    Maciej Wróbel  

-    Skarbnik Miasta  –  Iwona Kozłowska 

-    Sekretarz Miasta – Halina Kuriata  

-    Przedstawiciele lokalnych  mediów. 

-    Mieszkańcy miasta. 

-    Wydział Oświaty i Spraw Społecznych – p.o. Naczelnik – Katarzyna Kopeć  

-    Wydział Zarządzania Finansami Miasta – Kierownik Biura Podatków i Opłat - Tomasz Kopko 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina otworzył obrady XXXII sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie 

zwołanej na podstawie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 

2020 poz.713 ze zm.), na wniosek Burmistrza Miasta Kętrzyn o zwołanie sesji nadzwyczajnej w 

ustawowym trybie. Zwołanie sesji podyktowane jest koniecznością podjęcia uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn  – stanowiący zał. nr 

2 do protokołu. Stwierdził prawomocność obrad. Powitał radnych, burmistrza miasta, z-cę burmistrza , 

skarbnika miasta, media oraz pozostałych gości i mieszkańców miasta. 

Poinformował, że obsługę prawną zapewnia mecenas Agnieszka Jakubowska , a protokolantem jest 

Joanna Golińska.  

Ad. pkt 2 

Przewodniczący  Rady Rafał Rypina przedstawił porządek obrad stanowiący zał. nr 3 do protokołu. 

Poprawek nie wniesiono , tym samym porządek został przyjęty i Przewodniczący Rady przystąpił do  

realizacji poniższego porządek:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

3.1 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

3.2 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 

Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

      4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
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      5.   Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

      6.   Zamknięcie XXXII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie.  

 

Ad. pkt 3. Podjęcie uchwał. 

3.1 Przewodniczący Radny Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości oraz opinię Komisji Stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie.  

 Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - głosowanie nie dało 

rozstrzygnięcia. 

Radna Zofia Waszkiewicz – złożyła wniosek o przełożenie obrad sesji do poniedziałku 07.12.2020 

roku do godziny 1600. 

Radny Czesław Ćwik – złożył przeciwny wniosek o nieprzekładania  obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina przystąpił do głosowania wniosku Radnej Zofii Waszkiewicz w 

imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Wiolettę Czech, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” „wstrzymują 

się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 21 radnych obecnych na sali – oddano 4 głosy  

„za” , 12 głosów „przeciw”, 4 głosy „ wstrzymujące się” – wniosek  nie zastał podjęty. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka i skarbnik Miasta Iwona Kozłowska omówiła projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Poinformowano, że jeżeli uchwała 

zostanie podjęta przez Radę Miejską wejdzie w życie po upływie 14 dni od jej ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Warmińsko – Mazurskiego, nie wcześniej niż 1 stycznia 2021r.  Podatki i 

opłaty lokalne stanowią dochody własne gminy. Podstawowym ich źródłem jest podatek od 

nieruchomości. Zgodnie z ustawą z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych(Dz.U. z 

2019 r. poz.1170 z późn zm.), kompetencje do ustalania wysokości stawek tego podatku posiada Rada 

Miasta , z tym że nie mogą one przekroczyć stawek określanych corocznie przez Ministra Finansów. 

Określone w art. 5 ust 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, górne granice stawek kwotowych 

obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w 

stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen i towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego. Minister właściwy do spraw finansów publicznych ogłasza ich wysokość, w drodze 

obwieszczenia, w Dzienniku Urzędowym Rzeczpospolitej Polskiej „Monitor Polski” na każdy rok 

podatkowy z uwzględnieniem ww. zasady. Proponowane w uchwale stawki podatku od nieruchomości 

na 2020 r. zostały podwyższone o 20% z uwzględnieniem nieprzekraczania górnych stawek podatku 
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określonych w obwieszczeniach Ministra Finansów. Biorąc pod uwagę ogólnie trudną sytuację 

gospodarczą w kraju, ciągły wzrost potrzeb finansowych miasta Kętrzyn związanych z wydatkami 

inwestycyjnymi, podwyższenie stawek podatkowych będzie miało istotne znaczenie dla dochodów 

Miasta. Przyjęcie niższych od proponowanych stawek podatków spowoduje znaczny spadek dochodów 

przewidzianych na realizację zadań własnych gminy. Należy mieć na względzie, że ostatnia podwyżka 

stawek miała miejsce w 2018 r. Na 2019 r. Rada Miejska w Kętrzynie na podstawie stosownej uchwały 

obniżyła stawki podatku od nieruchomości. Z analizy porównawczej pośród miasta sąsiadujących           

z Kętrzynem wynika, że pomimo proponowanej podwyżki stawki dla głównych przedmiotów 

opodatkowania takich jak budynki mieszkalne, budynki związane z działalnością gospodarczą, budynki 

pozostałe oraz grunty pod ww. budynkami stawki na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn będą najniższe. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Wiolettę Czech, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” „wstrzymują 

się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 21 radnych obecnych na sali – oddano 6 głosów 

„za” , 11 głosów „przeciw”, 4 głosy „ wstrzymujące się” – uchwała została  nie zastała podjęta. 

    

Przebieg dyskusji został zapisany  w formacie  wideo i znajduje się na stronie BIP Urzędu 

Miasta Kętrzyn  

3.2 Przewodniczący Radny Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn oraz opinię Komisji 

Stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – głosowanie nie dało 

rozstrzygnięcia  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz – głosowanie nie dało 

rozstrzygnięcia opiniuje.  

 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka i skarbnik Miasta Iwona Kozłowska omówiła projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Miejskiej 

Kętrzyn. Poinformowano, że jeżeli uchwała zostanie podjęta przez Radę Miejską wejdzie w życie po 

upływie 14 dni od jej ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko – Mazurskiego, 

nie wcześniej niż 1 stycznia 2021r. Podatki i opłaty lokalne stanowią dochody własne gminy. Jednym  

ich źródłem jest podatek od środków transportowych. Zgodnie z ustawą z dnia 12 stycznia 1991 r.           

o podatkach i opłatach lokalnych(Dz.U. z 2019 r. poz.1170 z późn zm.), kompetencje do ustalania 
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wysokości stawek tego podatku posiada Rada Miasta , z tym że nie mogą one przekroczyć stawek 

określanych corocznie przez Ministra Finansów. Proponowane w uchwale stawki podatku od 

nieruchomości na 2020 r. zostały podwyższone o 20% z uwzględnieniem nieprzekraczania górnych 

stawek podatku określonych w obwieszczeniach Ministra Finansów. Biorąc pod uwagę ogólnie trudną 

sytuację gospodarczą w kraju, ciągły wzrost potrzeb finansowych miasta Kętrzyn związanych                    

z wydatkami inwestycyjnymi, podwyższenie stawek podatkowych będzie miało istotne znaczenie dla 

dochodów Miasta. Przyjęcie niższych od proponowanych stawek podatków spowoduje znaczny spadek 

dochodów przewidzianych na realizację zadań własnych gminy. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Wiolettę Czech, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” „wstrzymują 

się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 21 radnych obecnych na sali – oddano 7 głosów 

„za” , 11 głosów „przeciw”, 3 głosy „ wstrzymujące się” – uchwała została  nie zastała podjęta.     

Przebieg dyskusji został zapisany  w formacie  wideo i znajduje się na stronie BIP Urzędu 

Miasta Kętrzyn  

Ad. pkt 4 Interpelacje i zapytania radnych. 

Poinformował, iż wszystkie interpelacje mogą być odczytane ustnie, ale później muszą trafić w formie 

pisemnej, jeżeli odpowiedzi na nie mają wpłynąć w ustawowym terminie. 

Radny Władysław Zarecki - w ramach interpelacji radnego oraz prawa do zapytania publicznego: 

1. Proszę o podanie informacji o poniesionych, w 2020 roku, kosztach na ogłoszenia, promocję, 

reklamę, artykuły sponsorowane, wystąpienia sponsorowane, wystąpienia na konferencjach. 

Szczególnie (proszę o dane w pierwszej kolejności) kosztów dotyczących firm: Grupa WM Sp. z o.o. 

(NIP 7291981028, KRS 0000009446), (Gazeta Olsztyńska i Gazeta w Kętrzynie), Agencja Reklamy 

Media-GO Beata Tokarczyk (NIP 586-10-24-016, REGON 190829060) oraz związanych z nimi firm         

i osób fizycznych, w następującym układzie:  

 liczba porządkowa,  

 nazwa firmy lub osoby fizycznej, 

  wartość faktury,  wyszczególnienie (towaru, usługi, itp.)  

Proszę również o podanie wyżej wymienionych kosztów poniesionych przez jednostki podległe 

Urzędowi Miasta, w tym Spółki Gminy Miejskiej Kętrzyn, w których reprezentuje pan Gminę Miejską 

Kętrzyn, jako przewodniczący zgromadzenia wspólników i w związku z tym ma pan prawo do żądania 

od spółek takich danych. 

2. Proszę o podanie danych, pracowników Urzędu Miasta w Kętrzynie i danych pracowników 

jednostek podległych, pracujących w latach 2018 – 2020. Dane powinny dotyczyć tylko pracowników, 
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zobowiązanych do składania oświadczeń majątkowych publikowanych w Biuletynie Informacji 

Publicznej Miasta Kętrzyn. Proszę o podanie danych, w następującym układzie: 

  liczba porządkowa,  

 imię i nazwisko,  

 stanowisko,  

 okres zatrudnienia od - do,  

 wynagrodzenie w poszczególnych latach,  

w okresie zatrudnienia na danym stanowisku, 

 miejsce zameldowania (bez dokładnego adresu),  

 miejsce zamieszkania(bez dokładnego adresu). 

 Jeżeli pracownik był zatrudniony na różnych stanowiskach proszę o dane w rozbiciu na poszczególne 

stanowiska. 

Radny Czesław Ćwik – zwrócił się z pytaniem do Pana Burmistrza czy i w jaki sposób Miasto 

Kętrzyn ma zamiar pomóc mieszkańcom ulicy Batorego w Kętrzynie, którzy niedawno wybudowali lub 

też są w trakcie budowy domów jednorodzinnych w poprawienie jakości dojazdu do ich posesji ? Na 

chwilę obecną mieszkańcy tych nieruchomości jak też i ci którzy dopiero budują swoje domy poruszają 

się po prowizorycznej drodze, którą przygotowali samodzielnie za własne pieniądze. Z otrzymanych 

informacji wynika, że miasto w żaden sposób nie pomogło mieszkańcom w tej kwestii. Jak wynika z 

rozmów z mieszkańcami tej ulicy proszą oni o jakąkolwiek pomoc w postaci wytyczenia drogi i 

utwardzenie jej w taki sposób aby mogli się na nią poruszać chociaż przez kilka lat. Zwrócił się również 

z pytaniem kiedy Urząd Miasta zwróci się o zwrot tabletów, które przekazano nam radnym celem 

wykorzystania do sesji zdalnych. W mojej ocenie jest sytuacja niedopuszczalna, że mimo, iż 

posiadamy już taką wiedzę, że są one niezgodne z wymaganą specyfikacją UM Kętrzyn nie 

interweniuje i niezwłocznie nie przystąpił do zebrania wskazanych urządzeń i są one nadal 

użytkowane. Na XXXI sesji otrzymaliśmy od Pana Burmistrza informację, że tablety nie spełniają 

niezbędnych wymagań oraz, że od firmy, która je przekazała naliczane są odsetki karne. W tej sytuacji 

firma, która przekazała naliczane są odsetki karne. W tej sytuacji firma, która przekazała wskazane 

tablety w mojej ocenie będzie mogła odmówić przyjęcia tych urządzeń. Proszę o odpowiedź z jakiego 

powodu mimo wiedzy, że tablety te nie spełniają minimalnych wymagań nie przystąpiono                

do procedury ich zwrotu do Urzędu Miasta.  

Radna Wioletta Czech – zadała pytania:  

1.Dlaczego właśnie teraz w dobie pandemii został powołany zastępca dyrektora Kętrzyńskiego 

Centrum Kultury ?  

2. Czy wiąże się to ze wzrostem uposażenia dotychczasowego pracownika KCK, a obecnego zastępcy 

dyrektora ?  

Ad. pkt 5 Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 
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Radny Zbigniew Nowak – w imieniu mieszkańca miasta Mrągowa zwrócił się z pytaniem do Wice 

Burmistrza Macieja Wróbla. Sprawa dotyczy tego serca, które stoi przed Urzędem Miasta. Podobne 

serce stoi przed Ośrodkiem Kultury w Mrągowie tylko trochę większe i takie podwójne serce. Po 

usłyszeniu wypowiedzi na facebuku Pana Wice Burmistrza cytuję: Kętrzyn już nie raz udowodnił, że 

jest fantastyczny w porównaniu z innymi. Mieszkańcy Kętrzyna maja ogromne serce jedno takie serce 

całe serce to tj. 1.500zł, które można przekazać na szczytny cel. I o tą wypowiedź właśnie chodzi:  

Pan prosi o odbiorcę, który płaci za 120kg kapsli bo tyle się mieści w sercu bo on to zbiera od iluś lat 

płaci takie pieniądze bo chętnie by z tego skorzystał. Poinformował mnie, że maksymalną kwotę za 

1kg otrzymuje 1 zł to jest fundacja, która pomaga niepełnosprawnym dzieciom i jest zainteresowany 

za 1 serce 1.500zł dostać.  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel – wyjaśnił, że sprawę koordynuje Centrum Wolontariatu w 

Kętrzynie i możliwe, że wprowadził w błąd podając kwotę 1500zł nie pamięta tej wypowiedzi i 

przeprasza jeśli wprowadził w błąd.  

Radna Helena Szymkiewicz – zadała pytanie dlaczego w Mrągowie otwarte jest lodowisko dla 

dzieci a w Kętrzynie przez koronowirusa nie jest otwarte ?  

Radny Czesław Ćwik – odniósł się do serca które stoi przed Urzędem Miasta,” że to bardzo piękna 

inicjatywa mam nadzieję, że to nikt nie krytykuje. Natomiast ja także sprawdziłem informacje na 

stronie Urzędu Miasta widnieje także informacja, że 1500zł żeby było 1500zł to przynajmniej powinno 

być w tej cenie 2 tony. Myślę, że jedno zero się wkradło”  

Mieszkaniec miasta Kętrzyn S.K.- w imieniu mieszkańców miasta Kętrzyn oraz kętrzyńskich 

przedsiębiorstw protestuję przeciwko wnioskom burmistrza miasta Kętrzyn, w sprawie drastycznego 

podwyższania podatków i opłat lokalnych. W artykułów opublikowanych w internecie wynika, że 

burmistrz wnioskuje o wysokie podwyżki podatków, w 2021 roku, aż 20% w stosunku do obecnych 

stawek. Ponadto połowa stawek podatkowych, według burmistrza, ma osiągnąć wartość maksymalną! 

To niesprawiedliwe, że w czasie pandemii, gdy drastycznie spadły przychody lokalnych przedsiębiorstw 

burmistrz chce im podwyższać podatki aż o 20%. To niesprawiedliwe, że w czasie pandemii, gdy nie 

ma zapotrzebowania na przewozy osobowe i towarowe, burmistrz chce podwyższać podatek od 

środków transportowych. To niesprawiedliwe, że w czasie pandemii, gdy zmniejszane są 

wynagrodzenia, a ludzie są zwalniani z pracy, burmistrz chce podwyższać mieszkańcom podatki, aż o 

20%. Przecież skutki tych wszystkich wysokich podwyżek podatków poniosą zwykli ludzie! W projekcie 

budżetu burmistrz powinien najpierw zaplanować oszczędności kosztów. Dotychczas burmistrz 

wydawał nasze pieniądze na wysokie wynagrodzenia dla swoich i drogą propagandę w mediach, dla 

siebie i swojego zastępcy. Do kogo trafiły te pieniądze, radni już wiedzą. Najwyższy czas na to, aby 

burmistrz zaczął oszczędzać! Powinien zacząć od siebie i swoich najbliższych współpracowników. 

Szukanie pieniędzy, na swoje wygórowane wynagrodzenia i inne potrzeby, w kieszeniach 

przedsiębiorców i mieszkańców, jest wysoce niemoralne.   
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Ad. pkt 6 Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady. 

Przebieg sesji  został zapisany  w formacie  wideo i znajduje się na stronie BIP Urzędu 

Miasta Kętrzyn  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Joanna Golińska   

 

 Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

                                                               ( - )  Rafał Rypina 


